
Oświadczenie złożone 
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Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza Mora-

wieckiego oraz do ministra infrastruktury i budownictwa Andrzeja Adamczyka 

Szanowny Panie Premierze! Szanowny Panie Ministrze! 

Gorzów Wielkopolski jest jedynym miastem wojewódzkim bez dostępu do zelektryzowanej linii kolejo-

wej. Obecnie nie ma możliwości dojazdu z Gorzowa do żadnego większego miasta w Polsce (w tym oczywi-

ście do Warszawy) bez przełączania wagonów do innego składu z elektrowozem w Krzyżu. Brak elektryfika-

cji linii kolejowej sprawia, że zasadne próby organizowania połączeń dalekobieżnych na tej linii kolejowej, 

po kilku miesiącach ze względów technicznych są zamykane, jak to miało miejsce w przypadku pociągu noc-

nego EN „St. Moniuszko” z Berlina przez Gorzów do Gdańska i Kaliningradu oraz Warszawy i Krakowa. Po 

stronie niemieckiej rozważana jest elektryfikacja na odcinku Berlin-Lichtenberg – Küstrin-Kietz. Jej realiza-

cję Niemcy po części uzależniają od elektryfikacji polskiego odcinka Kostrzyn nad Odrą – Krzyż (dziś z Ber-

lina do Kostrzyna jest kilkanaście połączeń, ale do Gorzowa tylko jedno). 

Elektryfikacja jest niezbędna nie tylko dla zwiększenia przewozów pasażerskich, ale przede wszystkim – 

co bardzo ważne – dla rozwoju gospodarczego przewozów towarowych. Wiele firm zlokalizowanych w po-

bliżu tej linii chętnie będzie korzystać z transportu kolejowego, co potwierdza wstępne rozeznanie wśród firm 

działających w pobliskich podstrefach Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej i firm człon-

kowskich Zachodniej Izby Przemysłowo-Handlowej oraz Lubuskiej Organizacji Pracodawców. Inwestycję 

w oczywisty sposób uzasadniają względy ekonomiczne. W związku z tym proszę o informację w ww. spra-

wie. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 
 


